

၃. “ ယုဒဒီးခရိုင်ဆူတင်မနာ ”

သရုပ်ဖော်ဒီးကထာဒိဒိဉ်စု

လာသးဒီးဖျာညါစံးဘျူးက့ကစာ်ယွာ ပပုကညီဘျာထံခဝရုာ်ပုဘာ်မူဘာ် ဒါ EC ဒီး MC လာယုထာထီၣ်ယာလာနံၣ် (၁၀၀)တၢ်စံးဘျူးစံးဖိၣ်တၢ်ဘျာတၢ်ဘါ ဒီးတနံၣ်တဘျီပုကညီဘျာထံခဝရုာ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်(၉၆)ဘျီတဘျီလာ တၢ်ဘျာတၢ်ဘါ အဆာကတီၢ်ဒိသိးအံၤလာယကဘာ်စံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အယံန့ၣ်ဒီး တၢ်တတိၤလာညါ ယအဲၣ်ဒီးတဲမ့ၢ်တၢ်လာဘာ်ထွဲဒီး တၢ်ကွၢ် ကဒါခိၣ်က့တၢ်ဆူလီၤခံ တစဲးလာအမ့ၢ်ဝဲဒၣ် Retrospect ဒီးလာတၢ်ဝဲအံၤအဂီၢ်န့ၣ် အဲၣ်ဒီးတဲက့ၤသရုာ်ဖးဒိၣ် Dr.Willian Bark Clay, David Study Bible လီၤဆီဒၣ်တၢ်လာ New Testament အပူၤ, လံာ်ယိဟံၣ် ၄:၃၅-၃၈ လံာ်စီဆုံ တတိၤအံၤဟံၣ်လီၤ တၢ်တဲခိၣ်တီလာအမ့ၢ်ဝဲဒၣ် “The Sower, The Harvest and The Reaper ” ပုၤလာအဖုံတၢ်ပုၤလာကူးတၢ် ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဝဲအံၤန့ၣ်ဟဲဝဲဒၣ်လာ ဖဲန့ၣ်ကစာ်ယုဒဂျူးခရိုင်တဲတၢ်ဘာ်ဃးဒီး တၢ်ကတိၤဒိ တဘီလာအမ့ၢ်ဝဲ “One Sows and another Harvest” ပုၤတဂၤဖုံတၢ်ဒီးပုၤအဂၤတဂၤကူးက့ၤတၢ်လီၤ. ကစာ် ယုဒဂျူးခရိုင်တဲဘာ်အပျီအဘီၣ်တဖၣ် တၢ်လာသုကူးဘာ်အီၤလာ မ့ၢ်မဆါတနံၣ် အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်လာသုမာဘာ်အီၤဘာ်. ဒီးတၢ်လာသုဖုံအီၤလာတနံၣ်ညါအံၤန့ၣ် ပုၤလာ သုလီၤခံသ့ၣ်တဖၣ်ကကူးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

အယံန့ၣ်ဒီးမ့ၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ပုၤကညီဘျာထံခဝရုာ်တၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤန့ၣ်ဒီး မိၢ်ပာ်ဖဲဖဲသ့ၣ်တဖၣ်ဖုံတၢ်ဘာ်ဆၣ်ဒီးနံၣ်(၁၀၀) Celebrations လာအမ့ၢ်တၢ်ကူးက့ၤ ဝဲအံၤ အဝဲသ့ၣ်တကူးဘာ်က့ၤဝဲဘာ်. အဝဲသ့ၣ်ဘာ်ဟ့ၣ်လီၤ အသးသမ့ၣ် မိၢ်ထူရၤသ့ၣ် တဖၣ်အသိး. ပသ့ၣ်ညါလာအမ့ၢ်ဖုသရုာ်ကျီၤမဲ, ဖုသရုာ်စ့ၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် သံဒိမိၢ် ထူရၤအသိးန့ၣ်လီၤ. ပဝဲတနံၣ်ညါအံၤပအိၣ်ဘာ် လာနံၣ် (၁၀၀)တၢ်စံးဘျူးတၢ်ဘျာ တၢ်ဘါဖးဒိၣ် ဒီးအဝဲအံၤ ဟံဖျါထီၣ်က့ၤပဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ပမ့ၢ်ပုၤလာအကူးက့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဝဲတနံၣ်ညါအံၤ ပမ့ၢ်ကွၢ်က့ၤလာ ပုၤကညီဘျာထံခဝရုာ်တၢ်ကရၢကရိအပူၤန့ၣ် ပကီၢ် အိၣ်ဝဲဒၣ်အဘုာ်(၂၀), တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ် (၁၇၅၈)ဖိၣ် ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိအိၣ်ဝဲ

(၂၇၄၁၁၀) အဝဲအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်မၤသးဒီး ပပုကညီဘျာထံခဝရုာ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤ ပ Celebrate ဘာ် KBC ပုၤထီၣ်ဝဲဒၣ်နံၣ် (၁၀၀)ယုဘလံာ် ဒီးတၢ်ဝဲအံၤ ပဘာ်အာ်လီၤလာတမ့ၢ်ပထိးနါဘာ်, မိၢ်ပာ်ဖဲဖဲတဖၣ် တၢ်ဟံစီဆုံသး, တၢ်လုာ်ထီၣ်အသး ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးအယံန့ၣ်လီၤ. တနံၣ်ညါ အံၤပမၤမ့ၢ်တကဲထီၣ်သနာ်က့ၤန့ၣ်ဒီး ပသးဟးဂီၤအလီၢ်တအိၣ်ဘာ်. ပမူဒါမ့ၢ် ပဘာ်ဖုံတၢ်ဒီးပဖိပလံာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲလာလီၢ်ခံတဖၣ် ကမ့ၢ်ပုၤလာကူးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

လာတၢ် Celebrate KBC နံၣ်(၁၀၀)ယုဘလံာ်ဒီး ခဝရုာ်တနံၣ်တဘျီ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်(၉၆)ဘျီတဘျီ, တၢ်တိာ်ထူန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ “ယုဒဒီးခရိုင်ဆူတင်မနာ ” ဒီးတၢ် တိာ်ထူဝဲအံၤ သန့ၤထီၣ်အသးလာလံာ်စီဆုံယုတီၤ. တာတတီၤန့ၣ်(၅မိၢ် ၁၁:၂၂-၂၅), အဝဲအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ် ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်တီၢ်န့ၣ်ကစာ်ယွာတၢ်မၤလိာ် ဒိအမ့ၢ် တၢ် အဲၣ်ထူအဲၣ်ယွာ, တၢ်ပိာ်ယွာအကျဲဒီးတၢ်စဲဘူး ဒီးကစာ်ယွာန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤနာၤတခီန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်မၤနာၤပုၤကလုာ်တဖၣ်, ကယဲၣ်တၢ်လီၢ်လာ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ယီၢ်လီၤဝဲန့ၣ် ကမ့ၢ်အတၢ်ဒီးပုၤတဆာထာ်ဘာ်လာအမဲၣ်ညါနီတဂၤဘာ်. ခံတီၤတတီၤ လာ (စံး ၆ဝ:၁၂)န့ၣ်ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤတၢ်ဒီး ကစာ်ယွာအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ ဒီးတၢ် ဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ် ဒီးတၢ်မၤနာၤတခီမ့ၢ်တၢ်ယီၢ်တံၢ်မၤနာၤဒုၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လာသတီၤတတီၤ (ရိမုၤ ၈:၃၁-၃၉)န့ၣ် ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်ခရိုင်အတၢ် ဒီးတၢ်အဲၣ်ခရိုင်ဒီးတၢ်မၤနာၤတခီမ့ၢ်ဝဲ တၢ်မၤနာၤမုၢ်ကီၤလံာ်အစိကမိၢ်ခီဖျိခရိုင် အတၢ်အဲၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. လွံၢ်တီၤတတီၤ(၁ကရံၣ် ၁၅:၅၀-၅၈) ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်နာ် ကစာ်ခရိုင်ဂံၢ်ဂံၢ်ကျၢၤကျၢၤဒီး တၢ်မၤနာၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤနာၤတၢ်သံန့ၣ်လီၤ. ယဲၣ်တီၤ တတီၤ(ဖံး ၄:၁၃) ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဒီးခရိုင်, တၢ်လဲၤတၢ်ဒီးခရိုင်အိၣ်ဒီးပုၤ ဒီး တၢ်မၤနာၤတခီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤတၢ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ယုတီၤတတီၤ (၁ယိ ၅:၄-၅) ယုဒဒီးခရိုင်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်နာ်ယုဒဂျူးမ့ၢ် ယွာအဖိခွါ ဒီးတၢ်မၤနာၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤနာၤ ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤနာၤလာလံာ်စီဆုံယုတီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤနာၤလာ နီၢ်ခိၣ်ဒီးလာသ့ၣ်လာသးန့ၣ်လီၤ. ယံန့ၣ်ဒီးတၢ်တိာ်ထူဝဲအံၤန့ၣ် ယနီၤဖးလီၤအီၤဒဲလံာ်အံၤ အသိးန့ၣ်လီၤ.

၁. တင်္ဂါမာနာအခိပညီ

တင်္ဂါကတိတင်္ဂါမာနာ လာပဝဲဒင်္ဂါကညီဖိအကျိန်န့ၣ် မ့ၣ်အိၣ်ဒင်္ဂါကတိထဲ တဖျၢၣ်ဇီလီၤ ဘၣ်ဆၣ်ဒီးလၢအဲးကလံးကျိန်န့ၣ် တင်္ဂါမာနာန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒင်္ဂါတဘျူးဖျၢၣ် ယကရဲၣ်လီၤအိၣ်ဒဲးလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်အိၣ်ဝဲအသိး ဒ်လံာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢတဖျၢၣ်မ့ၣ်ဝဲ Accomplishment တင်္ဂါကတိအံၤဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ် တင်္ဂါကျဲးစးမၤတင်္ဂါအါမံၤဝဲအလီၤခဲဒီး တုၤဝဲဒင်္ဂါဆူတင်္ဂါမာနာမာနာလၢအလီၤထူးသ့ၣ် ထူးသးန့ၣ်လီၤ. ခံဖျၢၣ်တဖျၢၣ်မ့ၣ်ဝဲ Achievement တင်္ဂါကတိအံၤဟံၣ်ဖျၢၣ်ပုၤတဂၤ စူးကါအနီၣ်ကစၢ်အတၢ်ဂုၣ်ကျဲးစး ဒီးတင်္ဂါသ့တင်္ဂါဘၣ်ဒီး အိၣ်က့ၤဝဲလၢအတၢ်မာနာအပူၤန့ၣ်လီၤ. တင်္ဂါကတိသၢဖျၢၣ် တဖျၢၣ်မ့ၣ်ဝဲ Conquer တင်္ဂါကတိအံၤဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ် တင်္ဂါမာနာ မာနာ ပုၤတဂၤလၢတၢ်ပြၢ, တၢ်သ့ၣ်တၢ် မ့တမ့ၣ်တင်္ဂါမာနာမာနာတၢ်ပာဆၢဝဲတဝဲမ့တမ့ၣ် ထံကီၢ်တဘျုး ပုၤဝဲဖိ ထံဖိကီၢ်ဖိလၢ တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးန့ၣ်လီၤ. လွၢ်ဖျၢၣ်တဖျၢၣ်မ့ၣ်ဝဲ Success တင်္ဂါကတိ အံၤဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ် တင်္ဂါမာနာလၢပကျဲးစးအိၣ် မ့တမ့ၣ်တင်္ဂါမာနာလၢ ပမုၢ်လၢမာနာအိၣ် န့ၣ်လီၤ. ယဲၣ်ဖျၢၣ်တဖျၢၣ်မ့ၣ်ဝဲ Trial တင်္ဂါကတိအံၤဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ် ဖဲရဲမ့ၣ်အစီၤန့ၣ်သးခိၣ် ကျၢၢ်လၢအမာနာ ထံကီၢ်ဂၤန့ၣ် ဟဲက့ၤန့ၣ်လီၤဆူဝဲပူၤ အိၣ်ဒီးကုၢ်လၢအမာနာဖိၣ် န့ၣ်ဝဲတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢလီၤခံကတၢ်တဖျၢၣ်လၢအမ့ၣ် Victory တင်္ဂါကတိအံၤဟဲ လၢ Latin အတၢ်ကတိလၢအမ့ၣ် Victoria ဒီးတၢ်ဂုၢ်တင်္ဂါမာနာတၢ်လၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၢ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

၂. တင်္ဂါမာနာလၢနီၣ်ခိဒီး အတၢ်ဟံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါ

တင်္ဂါမာနာလၢနီၣ်ခိဒီး အတၢ်ဟံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါန့ၣ် ယနီၣ်ဖးအိၣ်ခံဘီန့ၣ်လီၤ. တၢ တဘီလၢအမ့ၣ် တင်္ဂါမာနာလၢနီၣ်ခိန့ၣ် မ့ၣ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖျၢၣ်လဲၣ်. လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့န့ၣ် တင်္ဂါမာနာမ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ တၢ်ဖျိတၢ်ဒီးစဲး, တၢ်မာနာ Degree သ့ၣ် တဖျၢၣ်, တၢ်ကဲထီၣ် Professor, Principal, Writer and President. လၢအဘၣ် ထွဲဒီးမ့ၣ်ကျိၤဝဲကွၢ် Business တၢ်ဖဲးတၢ်မာနာ တင်္ဂါမာနာ မ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ တၢ်ကဲဒိၣ်ကဲပုၢ်, တၢ်အိၣ်ဒီးကျိၣ်စုအါဂီၢ်ဂီၢ်, တၢ်ထူးထီၣ်တီၤထီၣ်, တၢ်အိၣ်ဒီးဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအါဂီၢ်ဂီၢ်, တၢ်အိၣ်ဒီးစံာ်လီၤစံာ်ပုၤ ဒီးတၢ်မာအလီၤသ့ၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဒ်သိးအံၤတဖျၢၣ်န့ၣ် ဘၣ် တၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်ဒဲးအမ့ၣ် Tycoon မ့တမ့ၣ်ဘၣ်ဒီး Mogul လၢအဘၣ်ထွဲဒီးထံကီၢ်ဂီၢ်ဂီၢ် သးခိၣ်သံၣ်ခါတၢ်ပတၢ်ပြဲးန့ၣ် တင်္ဂါမာနာတခါမ့ၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်ဘၣ် General, Minister,

Prime Minister, President တၢ်ကဲထီၣ်ဘၣ်စီၤပမ့တမ့ၣ်ဘၣ်ဒီး နီၣ်ပမ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်အိၣ်မူဘၣ်ထွဲဒီး Social Expect န့ၣ် တၢ်မာနာမ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါတၢ်ကဲထီၣ် High Class မ့တမ့ၣ်ဘၣ်ဒီး Upper Class People တၢ်ကဲထီၣ်ဘၣ် Icon (a famous person that people admire and seen as simple offer particular ideas, we would like and etc...)လၢတၢ်ပာဆၢလၢ ရူဇီၤတုၤဇီၤန့ၣ် တင်္ဂါမာနာမ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ တၢ်ကဲ ထီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်, Director, CEO (Chief Executive Officer) တၢ်ကဲထီၣ် General Secretary, Secretary general သ့ၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဖျိးစိ လၢတၢ် သ့တၢ်ဘၣ်တမံၤမံၤလၢအမ့ၣ် Science ဒီး ထံကီၢ်ဂီၢ်ဂီၢ်န့ၣ် တင်္ဂါမာနာန့ၣ် မ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ တင်္ဂါမာနာ Nobel Prize, Winner, လၢတၢ်ဖျိးစိလၢတၢ်လိာ်ခိၣ်လိာ်ကွဲန့ၣ် တင်္ဂါမာနာ န့ၣ်တၢ်ကဲထီၣ် A Tiger, မ့မ့ၣ်လၢ Chess ဒီးတၢ်မာနာမ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ A Tiger of Chess, တၢ်ကဲထီၣ်ဝဲ Leaguer. ဒ်သိးဒီးပုၤ Argentina ဖိလၢအမ့ၣ် “Ass” အဝဲဖျိးစိလၢတၢ်ထူ football မ့တမ့ၣ် Soccer ဒီးအဝဲဒင်္ဂါကဲထီၣ်ဝဲဒင်္ဂါ Leaguer ဒီးတၢ်မာနာန့ၣ်မ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ တၢ်ကဲထီၣ် Bring out ဒ်ပံးတၢ်အသိးပမၤ Recording လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သး ဆၢဒီး ပုၤပုၤအါအါ ဂီၢ်ဂီၢ်ပုၤဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သး, အဝဲအံၤမ့ၣ်တၢ်မာနာ. တင်္ဂါမာနာအဂၤ တမံၤန့ၣ်တၢ်ကဲထီၣ် Pioneer တၢ်လီၤလၢပုၤတလဲၤတုၤ ပလဲၤတုၤအဆိကတၢ်, တၢ် လၢပုၤတမၤနီၣ်တဘျီပမၤကဲထီၣ်, အဝဲအံၤမ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါ ပကဲထီၣ် Pioneer. တၢ်အဂၤတမံၤ လၢ တင်္ဂါမာနာအဂၤတခါ မ့ၣ်ဝဲဒင်္ဂါတၢ်ကဲထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်, ခိၣ်န့ၣ်လၢအပာဆၢပုၤတဖု, ဒီး ခိၣ်န့ၣ်လၢအပာဆၢတၢ်ကရၢကရိန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၣ်ကွၢ်က့ၤလၢတၢ်ဘျီတၢ်ဘါ လၢတနုၤ ညါအံၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးပဝဲဒင်္ဂါပပုၤကညီဘျၢထံခဝဲရၢၣ်န့ၣ် ဒီးပတုၤဘၣ်လၢပပုၤကညီ ဘျၢထံခဝဲရၢၣ်သ့ၣ်ထီၣ်သးပုၤထီၣ်န့ၣ် (၁၀၀) ဒီးပမၤဘၣ် Religious Celebration ဒီးအဝဲအံၤမ့ၣ်တၢ်မာနာ လၢပပုၤကညီဘျၢထံခဝဲရၢၣ်ဖိလံၤသ့ၣ်တဖျၢၣ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

(က) တင်္ဂါမာနာလၢ နီၣ်ခိတၢ်ပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါ

လၢပကမာနာတၢ်လၢနီၣ်ခိဒီးအဂီၢ် ပကပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါတၢ်မနုၤလဲၣ်. လၢ တၢ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါန့ၣ် ပမ့ၣ်ကွၢ်က့ၤဒီးလၢဘၣ်ထွဲဒီး လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့န့ၣ် ပပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ် ဘါသရၣ်သမၤ, ပပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါပနီၣ်ကစၢ်တၢ်ကျဲးစး, ဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၣ်ကျိၤဝဲကွၢ်န့ၣ် ပပံၣ် ဒိၣ်ကျိၣ်စု, ပပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါပနီၣ်ကစၢ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်, ဘၣ်ထွဲဒီးထံကီၢ်ဂီၢ်ဂီၢ်သးမုၢ်သံၣ်ဘိ တၢ်ပတၢ်ပြဲးန့ၣ် ပပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါတၢ်လီၤစၢၤလီၤ သ့ၣ်ပပံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘါ ပနီၣ်ကစၢ်တၢ်သ့

တက်တက်။ ဘာပဲထွဲဒီးတက်အိပ်မှုနဲ့ပတ်ပတ်ဘိပတ်ဘိကစာတက်သုတက်ဘာပဲ ဒီးပနီကစာတက်ကျဲးစား ဘာပဲထွဲဒီးရုတုတက်ပတက်ဆုနဲ့ပတ်ပတ်ဘိပတ်ဘိ ပနီကစာတက်သုတက်ဘာပဲဒီးတက်ဖဲးတက်မအလဲယံဝဲဒီးတက်လဲဒီးဖျိနဲ့လီ။ ဘာပဲထွဲဒီးတက်ဖျိးစိ လာတက်သုတက်ဘာပဲတမံမံအင်္ဂါနဲ့ ပတ်ပတ်ဘိပတ်ဘိကစာတက်ကျဲးစား ဒီးပနီကစာတက်သုတက်ဘာနဲ့လီ။ ဘာပဲထွဲဒီးတက်ဖျိးစိလာ တက်လိပ်ခိပ်လိပ်ကွဲနဲ့ ပတ်ပတ်ဘိပတ်ဘိပတ်ဘိ Manager ပ Coach ပနီကစာတက်သုတက်ဘာပဲဒီးတက်ကျဲးစားနဲ့လီ။ ပုခရံဖိတ်ပတ်သုတ်ပတ်သးတခီ မှ်တက်ဒဲလဲနဲ့ ပုခရံဖိတ်ပတ်သုတ်ပတ်သးတခီနဲ့ ပတ်ပတ်ဘိဘိသရံသမ၊ ကျိစု၊ တက်လီစာလီသွဲ ပတ်ပတ်ဘိ Manager, ပတ်ပတ်ဘိ Coach ပတ်ပတ်ဘိနီကစာတက်သုတက်ဘာပဲဒီးတက်ကျဲးစားနဲ့သကွဒီး ယုဒဒီးတက်သုတ်တဖန်နဲ့ ပဲသုတ်ပုခရံဖိတ်သုတ်တဖန် ပတ်ပတ်ဘိကစာခရံ မှတမုတ်ဘာဒီး ကစာယွ၊ ကစာခရံ၊ ကစာယွအိပ် ဝဲဒဲလဲယာဘျးသဒါအလီခံ၊ အဂုဒါအံ ကစာယွဒီးကစာခရံမှ်ဝဲဒဲ Trimover လာကပကဆုတက်အသံနဲ့လီ။

၃. တ်မနာလဲဒီးသးဒီးအတက်ပတ်ပတ်ဘိ

တက်မနာလဲဒီးသးမှ်တက်မနာလဲနဲ့ တ်မနာလဲဒီးသး မှ်ဝဲဒဲတက်မနာ တ်အုတ်က့ဒိတ်က့ ဒီးတက်အိပ်မှုလီထူလီယိတ် Salvation and Eternal life တ်နီ ဖးအဝဲအံ တ်နီဖးခံဘိတဘိအပူနဲ့မှ်တက်မနာလဲဒီးသး လာတက်မနာလဲ ဒီးသးတက်အုတ်က့ဒိတ်က့ ဒီးတက်မူလီထူလီယိတ်ဝဲနဲ့ ပကပတ်ပတ်ဘိပတ်ဘိကစာခါ တ်ကတိအိပ်ဝဲဒဲ ပခိပ်လုတ်ခိပ်လု လာပကစာပနီနီအိတ်တသုနဲ့ တ်မနာလဲဒီးသးလဲအမှ် တ်အုတ်က့ဒိတ်က့ဒီး တ်မူအထူအယိတ်ဝဲနဲ့ ပမနာအိတ်တသုဘာပဲ ပမတက်ဂုတစဲ ပမဘာ တ်အါအါမး Dr. D.L Moody တဲဝဲဒဲဒါအံ, “ I am my worst enemy ” ယနီ ကစာဒဲပပဲ ယမှ်ဒုတ်ဒါအိတ်ကတက် စီပီလူးတဲစုကီးပုလဲ (ရိမု ၇)နဲ့ “ တ်ဂု လာ ယဆာမနာ, ယတမဘာ, တ်အါလဲယတဆာမနာ ယမဘာအိ ” အဝဲအံမှ် တ်ဒဲးဘးလီ။ မှ်ဒဲနဲ့သပူဒီးတက်မနာလဲဒီးသးလဲ အမှ်တက်အုတ်က့ဒိတ်က့ဒီး တ်မူအထူအယိတ်ဝဲနဲ့ ပတ်ပတ်ဘိလီပသးဒဲဝဲတသုဘာပဲ လာတက်မနာ လဲဒီးသး လဲအမှ်တက်အုတ်က့ဒိတ်က့ဒီး တ်မူအထူအယိတ်ဝဲနဲ့ ပကပတ်ပတ်ဘိ ပုကညီခါ ပုကညီနဲ့ပမှ်ကွါက့လဲ Social Aspect နဲ့လဲ တ်အိပ်မှုဘာထွဲနဲ့ဒီး

တက်ကတိအိပ်ဝဲ “ ပုကသံဒဲဝဲမခါ (iaw) မှ်အိပ်ဆူအိပ်ချဝဲလီ။ ပုကညီနဲ့မှ် ဒဲချဲးလီ ဝဲက့လီဒဲဒဲအသးလဲအိပ်လီ။ ပုကညီနဲ့မှ်ဒဲဒဲပုအဲဒဲလီအသးလီ။ ပုကညီနဲ့မှ်ဟုတ်အိတ်မး ဟုတ်နုတ်လီ။ Everyone betrays everyone. Everybody betrays everybody. ကစာယုဂျူးခရံအနီကစာတဲဝဲဒဲ ယသိတ် လဲအိပ်ယကိတ်အံ ထူယလဲအိတ်နုလဲ။ ဖဲလာဘာထွဲဒီး မှ်ကျိဝဲကွဲ Economy Aspect ပုကညီနဲ့မှ်တက်မနာလဲနဲ့ ပုကညီနဲ့မှ်ဒဲ Exploiter, Manipulator (လူဆိုတာ သူများမျက်ခုံးမွေးပေါ်မှာ စကြိန်လျှောက်သမား) ပုကညီနဲ့မှ်ဒဲ (သားပေါင်းညာစား)လီ။ ပုကညီနဲ့မှ်ဒဲ (သားရာစားသမား) ပုကညီနဲ့မှ်ဒဲ (နှံဖက်ရွန်) နဲ့လီ။ ဘာပဲအိပ်အိပ်အိပ် ဘာပဲအမဲအိပ်အမဲလီ။ နဟ်ဂံပတ်ဘိတသုဘာပဲ ပမှ်ကွါက့လဲကိတ်ကိတ် Political Aspect နဲ့ပုကညီနဲ့ တုတ်တိတ် ကမီအိပ်နဲ့ ကဲထိတ်တက်မနာလဲနဲ့ ကဲထိတ် Dictator နကွါအမဲတမုတ်, နဟ်ဂံ ပတ်ဘိအိတ်ကသုဒဲလဲနဲ့ ပမှ်ကွါက့လဲ Religious Aspect လာတက်ဘာတက်ဘိတ ကပနီ ပုကညီနဲ့လဲကိတ်ဒီးတက်မနာလဲနဲ့ သုမံယီစိဆု ဘာဆဲအဟာဖုပု အိတ်ထဲယုတ်အဆူလီ။ လာပယီကျိတ်ကိတ်ဝဲဒဲ (ကြောင်သူတော်) ပုကညီနဲ့တသုညါ (မိုးလင်းသာဓု) ပုကညီနဲ့ (တနေ့သုံးခါဓု) ပုကညီနဲ့ (ယောင်သုံးဆယ်) (လူစိတ်မျှောက်စိတ်) တ်သဘျမှ်အိတ်ဒီးပုကညီနဲ့ ပုကညီကိတ်တက်ဂီတက်ထူးထိထိတ်အယုတ်တပုတ်တ သုဘာပဲ။ Snack Mark လဲအမှ်ဝဲ ရိမုအ State Man, Philosopher တဲဝဲဒဲဒါအံ ပုကညီနဲ့အိတ်ဖျဲလဲတက်ဒဲးဘးအပူဒီး မူလာတက်ဒဲးဘးအပူလီ။ ကျဲးစားလာ ကထုတ်ဖျဲးထိတ်လာ တ်ဒဲးဘးအပူနဲ့အိတ်ဒဲမာဆါလီအသးလီ။ အသံနဲ့ဒီး လာ တ်မနာလဲဒီးသးလဲအမှ် တ်အုတ်က့ဒိတ်က့ဒီးတက်မူအထူအယိတ်နဲ့ နဟ် ဂံပတ်ဘိပုကညီတသုဘာပဲ။

အသံဒီး လာတက်မနာလဲဒီးသးလဲအမှ် တ်အုတ်က့ဒိတ်က့ဒီးတက်မူအထူ အယိတ်နဲ့ ပကဘာပတ်ပတ်ဘိဒဲထဲကစာယုဂျူးခရံထဲတဂါဇီလီ။ အဂုဒါအံ ကစာယုဂျူးခရံမှ် ပုထဲတဂါဇီလဲအမနာတက်, မနာတက်လဲဟိတ်ခိတ်အံဒီးမာ နာ တ်လာလဲပုပု။ Jesus Christ is the only Complete victory, the only Man whoever conquer this world and the only victor in the World. ကစာယုဂျူးခရံအတက်ကိတ်ထိတ်လာ ထုတ်စုညါအလီလဲဖျိဝဲဖဲ (ယီဟတ် ၁၉:၃၀) လဲအမှ် တ်လဲထိတ်ပုထိတ်လဲနဲ့ လဲကီလဲဝါကျိတ်အိပ်ဝဲဒဲ တ်ကတိသဲဖျိ

လၢအမ့ၢ် “It is finished” ဘၣ်ဆၣ်လၢဟ့ၣ်လ့ၣ် တၢ်ကတိၤန့ၣ် တၢ်ကတိၤအိၣ်ဝဲထဲ တဖျၢၣ်စီၤ လၢအမ့ၢ် ‘Te’ Te’ less Ta” တၢ်ကတိၤဝဲအံၤအိၣ်ပညီၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် A Victor's Shout ပုၤမၤနၢၤတၢ်တၢ်ကတိၤကိးထီၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကဲထီၣ်ပုၤမၤနၢၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ကိၤလၢဝါတၢ်ကတိၤတဲဝဲဒၣ် “No pain no gain, No cross no crown”. တၢ်ကဘၣ် ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤအပိၤန့ၣ်ဒီး ပကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်စ့ၢ်ကိး လၢကကဲထီၣ်ပုၤမၤနၢၤတၢ်ဘၣ် ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤ. တၢ်အပူၤလၢအမ့ၢ် တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ်လၢထူၣ်စုညါအလီၤ. တၢ်ပျၢထီၣ်သံ အိၣ်လၢထူၣ်စုညါဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢပျၢၤလၢ ကစၢၤလၢထံကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်စးထီၣ် **လၢပၤရၣ်တုၤလီၤလၢအၤရၣ်**, ဒီးလၢခံကတၢ် ပုၤရိမ့ၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသိးအကျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပျၢ ထီၣ်သံလၢထူၣ်အဝဲအံၤအလီၤ တၢ်ကွၢ်စိန့ၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်, တၢ်ဆီၣ်လီၤဒီး တၢ်မၤနးမၤဖီၣ်, တၢ်မၤဟါမၤကွံၣ်တၢ်တဒိကနၢ်, တၢ်မၤတရီၤတပဒိး ဒုၣ်ဒွဲၣ်ဒုၣ်ဒါ သးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်မၤန့ၢ်မၤနၢၤအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပျၢထီၣ်သံလၢထူၣ် စုညါအလီၤန့ၣ် ယံၣ်ဝဲဒၣ်အစၢၤကတၢ် (၅-၆) န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပျၢထီၣ်သံလၢ ထူၣ် စုညါအလီၤအံၤမ့ၢ်တၢ်သံသအုးသပိုၤ, တၢ်သံလၢအလီၤပျၢဝဲ, တၢ်သံလၢအဆါဝဲ, တၢ်သံလၢအလၢကပီၤတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ်စုညါ အလီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဒုၣ်ဒါ လၢအကိးထီၣ်ဒီးထီၣ်ထံကီၢ်ဒီး တမျါတမျှ, ပုၤဂုၢ်ဆူၣ်ပျီဆူၣ် တၢ်, ပုၤတၢ်ကမၣ်အိၣ်, ပုၤအပူၤသီတုၤလၢ ပုၤပူထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွံၣ်တၢ်, ဒုၣ်ဒါသးဖိ လၢဘၣ်တၢ်ဖီၣ်န့ၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီပုၤဝဲၣ်သ့ၣ်စၢ, ဖဲအံၤပထံၣ်ဘၣ်ပုၤလၢ ဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ်လၢထူၣ်စုညါ အလီၤန့ၣ် မ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢအတၢ်ကမၣ်အိၣ် ဒီးပုၤအပူၤသီသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ဒီး ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ် အတၢ်ကမၣ်တအိၣ်အတၢ်ဒဲးဘးတအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ပျၢထီၣ် သံအိၣ်လၢထူၣ်စုညါအလီၤလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်အတၢ်ကမၣ်တအိၣ်န့ၣ် ဖျါဝဲဒၣ်လၢ လံာ်စီဆုံသၢတီၤ ဒ်လံာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ. (၂ကရံၣ် ၅:၂၁), ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ် မ့ၢ်ပုၤလၢတသ့ၣ်ညါတၢ်ဒဲးဘး, (ဧၤ ၄:၁၅) ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်ဘၣ်တၢ်လုပစီအိၣ် ကိးမံၤ ဒဲး, ဒဲးပဝဲအသိး ဘၣ်ဆၣ်ဒီး အတၢ်ဒဲးဘးတအိၣ်ဘၣ်. (၁ပုး ၂:၂၂), ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်န့ၣ် တမၤဘၣ်တၢ်ဒဲးဘးဘၣ်. ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်အတၢ်ကမၣ်တအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအိၣ် တၢ်ပျၢထီၣ်သံလၢထူၣ်စုညါအလီၤလဲၣ်. နီၢ်နီၢ်တခီန့ၣ် ပုၤလၢကဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ်စုညါန့ၣ် မ့ၢ်ဒုၣ်ဒါပဝဲဒၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢပမ့ၢ်ပုၤမၤကမၣ်တၢ်, ပမ့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဒဲးဘးဖိန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်မၤတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် ဟဲလီၤစၢလီၤသ့ၣ်လၢ မိၢ်ဒိၣ် ပါဒိၣ်

စီၤအၤဒုၣ်နီၢ်အံၣ်အု, ဖျါဝဲဒၣ်လၢ(၁မိၤ ၃)မိၢ်ဒိၣ်ပါဒိၣ်ခိပတၢ်ယွၤဒိၣ် အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးကဲထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဒဲးဘး. တၢ်န့ၣ်တကတၢ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်အအိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်လီၤစၢဆူ ပုၤန့ၣ်လီၤ. Imputation ပါတဖၣ်အိၣ်တၢ်ဆံၣ်ဖိတဖၣ်မံၣ်ဆုံ.လံာ်(ရိမ့ၢ် ၅:၁၉) တၢ်ဟံ ဖျါဝဲဒၣ်လၢ ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိလၢပုၤတဂၤ အတၢ်တစ့ၢ်ဘၣ်အပိၤ. စီၤပီလူးစံးဝဲလၢ (ရိမ့ၢ် ၃:၂၃)န့ၣ် ပုၤခဲလၢ်မၤတၢ်ဒဲးဘးဒီး တချူးန့ၢ်ယွၤအလၢကပီၤဘၣ်.ဒ်(ရိမ့ၢ် ၆:၂၃) ဟံဖျါ အသိးန့ၣ် တၢ်ဒဲးဘးအဘူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. ပုၤလၢကဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ် စုညါအလီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒုၣ်ဒါန့ၣ်လီၤ, မ့ၢ်လၢပမၤတၢ်ဒဲးဘးအပိၤ, ဘၣ်ဆၣ်လၢပကထူၣ်ဖျဲးလၢ တၢ်အံၤအဂီၢ် ပကျဲးစးလီၤ.

ဒ်ပတဲလၢထးအသိး ပကျဲးစးဘၣ်ဆၣ်ဒီးတန့ၢ်ဘၣ်. တၢ်ဒဲးဘးလၢပမၤအိၣ်န့ၣ် ဃုတၢ်ပုၤဒီးတၢ်အဘူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. ခီဖျါလၢပမ့ၢ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိအပိၤဒီး ပကဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး တၢ်ပုၤဝဲအံၤကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤ. တဘၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်, တဘၣ်မ့ၢ်ပုၤအပူၤသီတဂၤတၢ်ဟ့ၣ်က့ၤတၢ်အပူၤဘၣ်. အပိၤန့ၣ်ဒီး ပုၤလၢတၢ်ကမၣ်တအိၣ်, တၢ်ဒဲးဘးတအိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒုၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ် ဒီးအဝဲဟ့ၣ်အပူၤဝဲအံၤလၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိၤဒီး ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်, ပုၤလၢပုၤပုၤ ဟ့ၣ်လီၤသးလၢ ပလီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဘူးအလဲလၢပကဘၣ်ဟ့ၣ်ဆူယွၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ် ဟ့ၣ်အိၣ်လၢ ပကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်ခီဖျါလၢဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ်စုညါအလီၤ န့ၣ်လီၤ. ပကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်ခီဖျါ လၢဘၣ်တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ်စုညါအလီၤဝဲန့ၣ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢတၢ်ဖီခိၣ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢပမဲၣ်ဖဲခိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤယုၣ်ဒါဖိသ့ၣ်တဖၣ် လီၤဆီဒိၣ် တၢ် ပုၤစၢဟံးတရုဖိတဖၣ် အတၢ်သးတၢ်ကျဲးဒီးတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤန့ၣ်လီၤ. လၢပုၤ အံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ပျၢထီၣ်သံလၢထူၣ်စုညါအလီၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဆိၣ်အၤလၢ ယွၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ လံာ်စီဆုံ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ (၅မိၤ ၂၁:၂၃), ဘၣ်ဆၣ်ဒီး ပုၤအံၣ်စရုလးဖိ, ပုၤယုၣ်ဒါဖိ, လီၤဆီဒိၣ်တၢ်ပုၤဟံးတရုဖိတဖၣ်န့ၣ် လၢကမၤဟးဂီၤ ကွံၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ကျဲးစးဝဲသပုၤပုၤလီၤ. ခီဖျါတၢ်မၤတၢ်လၢ တၢ်သးတ ဘျၢအပူၤန့ၣ် တမၤတၢ်ဒဲးဘးသိၣ်တၢ်ဘျၢအိၣ်ဝဲအသိးလၢဘၣ်. ဒီးခဲၣ်သူခဲၣ်ဂီၤကစၢ် ခရံၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်ဆူ စီၤပံၤလးလၢအမ့ၢ်ရိမ့ၢ်အပဒိၣ် လၢကစံၣ်ညီၣ်ပျၢထီၣ်သံကစၢ် ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပမ့ၢ်ကွၢ်က့ၤဆူတၢ်ညါပူၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢၤခရံၣ်ဘၣ် တၢ်ပျၢထီၣ်သံအိၣ် လၢထူၣ်စုညါအလီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒုၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်သးတၢ်ကျဲးဟံးစၢၤ လီၤ. ကစၢ်ယွၤအတၢ်သးတၢ်ကျဲးဟံးစၢၤလၢ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂီၢ်လီၤ. လံာ်စီဆုံ

ဖျါဝဲဖဲ (ယရှါယာ ၅၃:၆), ဒီးယွၤဟံၣ်တၢ်အာတၢ်သီခဲလၢ်လၢအလီၤလီၤ.” (ယရှါယာ ၅၃: ၁၀) “ဒီးဘၣ်ယွၤအသးလၢ ကမၤသဘၣ်အံၤဒီးမၤနးမၤဖျါအံၤလီၤ.” (မၤတၢ် ၂:၂၃), “အဝဲဒၣ်တၢ်ကတၢၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွံာ်အံၤ ဒ်ယွၤအတၢ်တိာ်ဟံၣ်ဒီး အတၢ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်အသိးန့ၣ် ဒီးသုဟံးန့ၣ်အံၤဒီးသုစၢထီၣ်အံၤလၢထူၣ်စုညါအလီၤဒီး မၤသံအံၤလၢပုၤအာတဖၣ်အစုပူၤလီၤ.” လၢတၢ်န့ၣ်အပၢ်ဒီး ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟံးန့ၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးဒီးသံ လၢထူၣ်စုညါအလီၤ လၢတၢ်မၤမံမၤမုာ်ပၢ်ကစၢ်ယွၤအသးန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ပုၤလၢ ပတၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ် ဒီဖျါလၢတၢ်ပုၤထီၣ်သံအံၤလၢထူၣ်စုညါအလီၤ, ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအတၢ်ရဲၤတၢ်ကျဲၤ Salvation Process န့ၣ်မ့တမ့ၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်ဘၣ်ဒီး Salvation Plan အဝဲန့ၣ်တလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အပၢ်ဒီး ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်သံဝဲအလီၢ်ခံသၢ်သီဒီးဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆ့တၢ်မုာ်တၢ်တီ အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ (မၤကူး ၁၆:၁-၈), ပုၤယူၤဒၤဖဲလီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢပုၤစၤဟံးတရၤဖဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အတၢ်ကျဲးစး Elemenate အတၢ်ကျဲးစးမၤဟးမၤကွံာ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်, တနီၣ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်. အခိၣ်တလီၣ်တၢ်ပုၤထီၣ်ကွံာ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်လၢ ထူၣ်စုညါအံၤဒီး အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ် သမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံန့ၣ် ကဲထီၣ်တၢ်ဒဲးလၢလံာ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ပုၤထီၣ်သံအံၤလၢ ထူၣ်စုညါအလီၤန့ၣ်, ထူၣ်စုညါကဲထီၣ် ခရံၣ်ဖိတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအခၢၣ်သး အကံၢ်အလဲ, ထူၣ်စုညါကဲထီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိတၢ်န့ၣ်အကံၢ်အလဲ, ထူၣ်စုညါကဲထီၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိတၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်လၢကပီၤ, ထူၣ်စုညါမုာ်တၢ်ပနီၣ်ဘၣ်ဘးတၢ်ဒဲးဘး ဒီးမုာ်တၢ်လၢဒုးသ့ၣ်နီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိတဖၣ် လၢယွၤအတၢ်အဲၣ်ခိၣ်ဖျါ တၢ်လုာ်ထီၣ်အဖိခွါ လၢပုၤကညီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢ(၁ကရံၣ် ၁:၂၃-၂၄)န့ၣ် စီၤပီလူးဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ထူၣ်စုညါ လၢအမုာ်တၢ်ကလီကလီလၢပုၤယူၤဒၤဖဲအဂီၢ်န့ၣ် ယွၤဒုးကဲထီၣ်အံၤလၢ တၢ်အဂ့ၤကတၢ်လၢပုၤခဲလၢ်အဂီၢ်ဒီး တၢ်ဝဲအံၤမုာ်တၢ်ပုၤက့ၤလၢတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်လီၤ. ထူၣ်စုညါမုာ်ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဒဲးဘးဒီးတၢ်သံဖျါဖဲ (ကလီးစဲ ၂:၁၅) “ထူၣ်စုညါဟံၣ်ဖျါတၢ်ဒဲးဘးလၢ အထီဒါပုၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပုၤထီၣ်အံၤလၢ ထူၣ်လီၤဖျါဝဲဒၣ်ဖဲ (ကလၢတံ ၂:၁၄), ပဘၣ်တၢ်ပုၤထီၣ်ပုၤယုၣ်ဒီး ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ် လၢထူၣ်စုညါအလီၤ, (ကလၢတံ ၂:၂၀) “ပထူၣ်ဖျါလၢတၢ်ဒဲးဘးဒီး တၢ်သံဒီးပမူထီၣ်လၢယွၤဂီၢ်” (ရိမုၤ ၆:၆-၁၁)န့ၣ်လီၤ. ထူၣ်စုညါမုာ်တၢ်မၤန့ၢ် ဒ်အမုာ်ကစၢ်ခရံၣ်မၤန့ၢ် တၢ်ဒဲးဘး,

တၢ်သံဒီးမုာ်ကီၤလံာ်အစိကမီၤ ဒီးကဲထီၣ်ပုၤဒုပုၤပုၤလၢ အမၤန့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ထွဲလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤန့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်ဒ်အံၤခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၤလၢ တၢ်သံန့ၣ်ဒ် (၁ကရံၣ် ၁၅:၁၉-၂၀) ဟံၣ်ဖျါအသိး, ခရံၣ်ဖိအတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်သန့ၤထီၣ်အသးလၢအဖိခိၣ်, ခရံၣ်ဖိအတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်သန့ၤထီၣ်အသးလၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ် အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဖိခိၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ် က့ၤလၢတၢ်သံန့ၣ် လီၣ်ဖျါထီၣ်ခရံၣ်အစိကမီၤမၤန့ၢ်တၢ်. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤ လၢတၢ်သံန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤန့ၢ်မုာ်ကီၤလံာ်. ခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံဟံၣ်ဖျါစူၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအံၤသ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်မၤန့ၢ်, တၢ်သံဒီးဘၣ်တၢ်စိာ်ထီၣ်အံၤ ယုာ်ဒီးတၢ်လၢတၢ်ကပီၤကစၢ်ခရံၣ်ဖျါဖဲ (အူးဖး ၂:၆), ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ် အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤ လၢတၢ်သံဟံၣ်ဖျါစူၢ်န့ၣ်အံၤ, ပုၤစူၢ်အံၤန့ၣ်အံၤတၢ်မုာ်တၢ်တမံၤပီ (ရိမုၤ ၆:၄-၈), ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤ လၢတၢ်သံန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါစူၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအံၤတဖၣ် ကဂဲၤဆၢထၢၣ်ဒ်သိးဒီးအံၤ (၁ကရံၣ် ၁၅:၂၀-၂၂) န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အပၢ်ဒီး ခရံၣ်အတၢ်သံလၢထူၣ်လီၤ ဒီးအတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤန့ၣ် မုာ်ပုၤစူၢ်အံၤန့ၣ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ် အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဒီး အတၢ်ယီၤလီၤမူခိၣ် The cross and resurrection are our salvation and our foothold in heaven. အဝဲအံၤမုာ်တၢ်မၤန့ၢ် အပၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်လၢအလီၢ်ဝဲဒၣ်လၢ ပဝဲတကပၤန့ၣ်မုာ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်လီၤ. တၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ် မုာ်တၢ်လဲၤယုာ်တၢ်ဒီး ကစၢ်ခရံၣ်ဆူတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဒီးတၢ်မူအထူအယီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဝဲန့ၣ် ယဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်တဘီန့ၣ်မုာ် တၢ်န့ၣ်ထဲဒၣ်ခရံၣ်တၢ်စီၤမုာ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤကစၢ် Jesus Christ is the only Saviour of the Lord. ပုၤအဂၤတအိၣ်ဘၣ်. တၢ်န့ၣ်ဝဲအံၤတမ့ၢ်ဒ်သိး Pluralism Theological Stand အိၣ်ဝဲအသိး, လၢအမုာ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ဘျီတၢ်ဘါခဲလၢ်ခဲဆူအပူၤဘၣ်. တၢ်န့ၣ်ဝဲအံၤမုာ်ဒ် တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်ဝဲဒၣ်ထဲလၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤလီၤ. အဝဲအံၤမုာ်ဝဲဒၣ် Explosive vision Theological Stand, There is no Salvation outside the Church or Christianity. အိၣ်ဒီးလံာ်စီဆ့တၢ်မုာ်တၢ်တီလၢခိဖျါကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ တဲဝဲဒၣ်ဖဲ(ယိၤ၁၄:၆)န့ၣ် မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢယၤဘၣ်ဒီး ပုၤတလဲၤဘၣ်ဆူပၢ်အိၣ်နီတဂၤဘၣ်. ဒီး(မၤတၢ် ၄:၁၂) တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ

လာ ပုဂံအိတ်တအိတ်ဘုဂ်ဝဲနီ တကဘုဂ်. ဒီးတၢ်နာ်ဝဲန့ၣ် ပတၢ်နာ်ကစၢ်ခရၢ်န့ၣ် ကဘုဂ် မ့ၢ် Implicit faith now and Implesive faith ပနာ်ခရၢ် ဒီးပအာ်လီၤခရၢ် ဒ်အမ့ၢ်ပတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤကစၢ်လာယွၤ ဒီးပုၤကညီမံၣ်ညါခိဖျိတၢ်ဒီးစုၣ်ဒီးဘျာပသး လာထံလာ တၢ်အိၣ်ဖျိအပူၤ တမ့ၢ်ဒ် Pluralism Theological stand လာအမ့ၢ်ဝဲဒၣ် Implesive faith prepreaching anonymous Christian အသိးဘုဂ်. တၢ်နာ်ဝဲအံၤန့ၣ် ပကဘုဂ်ဟံးဃာ်ဖိၣ်ဃာ်အီၤတုၤလာပသံတစုလီၤ. ကဘုဂ်မ့ၢ်တၢ်နာ်လာ အိၣ်စံာ်အိၣ် ကျၢၤလာဖျါဝဲဒၣ်လာ (၁ကရၢ် ၁၅:၅၈) ဒီး (လီၤဖျါ ၂:၁၂) ဟံဖျါအသိး, အိၣ်နဲဆိးနဲ လာနကလုာ်တီတုၤနသံတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်နာ်ဝဲအံၤပကဘုဂ်တီဒီး ပကစၢ်ခရၢ် တုၤ လာပတၢ်သံမးဒီး တၢ်မၤနာၤအလၢအပွဲၤကအိၣ်လာပဂီၢ်လီၤ.

ယပုၤဖးလံာ်တဘျီ The Popular Handbook on the Ritual . ဖဲန့ၣ် Contributors အိၣ်ဝဲဒၣ်(၁၄)ဂၤ ယကွၢ်ပုၤတရၢန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤတဖၣ် ပုၤအိၣ်လာ ကီၢ်အမဲရ ကၤကလံာ်ထံးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး Article အိၣ်ဝဲဒၣ်တခါလာအမ့ၢ်ဝဲဒၣ် The Entire Apostle is already here ပုၤလာအကွဲးတၢ်ဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် David R.Reader, Apostle မ့ၢ်တၢ်ညိကွံာ်ပတၢ်ဘုဂ် တၢ်ဘါဒီးပတၢ်စုၢ်တၢ်နာ်. ပုၤတဂၤညါအံၤကွဲးတၢ်ဒီး တဲဝဲဒၣ် လာ တၢ်စူးကွံာ်ပတၢ်ဘုဂ်တၢ်ဘါဒီး တၢ်စုၢ်တၢ်နာ်မၤတုၢ်လံအသး. အဝဲ စးထီၣ်ဝဲအသး လာ German school of higher Criticism ဖဲ ၁၉၉၀ အကပိာ်ကပၤ, တၢ်စုၢ်တၢ်နာ်ဝဲ အံၤမ့ၢ်ဝဲ The Bible is not the reveal words of God, rather it is man serve for God. ယဖးဒီးယကမၤကမၢ်. ဟံဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် ဟါရၢ်အဲစဲၤဖိးစတုး, ပုၤဝဲအံၤမ့ၢ် အဆိကတၢ် ပုၤဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိဘုဂ်ဆၢဒီးလၢခံန့ၣ် အဝဲစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ် ဘုဂ် ဃးဒီး Liberal Theology base on the rejection of the Bible, as the ignorance words of God. တနာ်လံာ်စီဆံၣ်လာဘုဂ်. ပုၤလာခံတဂၤလာပိာ်ထီၣ်အခံန့ၣ် ပုၤဝဲအံၤမ့ၢ် Norman Vincent Peale ဒီးအဝဲအတၢ်ကွဲးန့ၣ် ယဘုဂ်သ့ၣ်ဘုဂ်သးမနဲညါ. အဝဲ ကွဲးတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီလာအမ့ၢ် Never think defeat. ယဖးန့ၢ်ဂံၢ်န့ၢ်ဘါလီၤ. ဘုဂ်ဆၢ ဒီးယဖးလာ လံာ်တဘျီညါအံၤဒီး ယကမၤကမၢ်, အဝဲတဲထီၣ်ဝဲဒၣ် Further of the Positive Thinking တၢ်လာနဆိကမိၣ်ဒၣ်ထဲ တၢ်ကကဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်န့ၣ် လၢခံကတၢ်န့ၣ် နတဟံဂံၢ်ဟံဘါကစၢ်ယွၤလာဘုဂ်.

ဒီးပုၤလာခံတဂၤန့ၣ် အဝဲမ့ၢ် Robert Schuller အိၣ်လာ Los Angeles အဝဲ Church န့ၣ်ဘုဂ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤလာအမ့ၢ် Christian Cathedral ခရၢ်အိၣ်ဖျါ အဆၢကတီၢ် အဝဲသ့ၣ်ဒုးန့ၣ်ဝဲဒၣ် Glory Chirstmas ဖဲယလဲၤအိၣ်ကိအခါ ယလဲၤ ထံာ်ဘုဂ်, အဝဲစုၢ်ကီးမ့ၢ်ဝဲ Norman Vincent Peale အပျါလာ အဆိကမိၣ်တၢ်ဘုဂ် ဃးဒီး Positive Thinking ဒီးပုၤလာခံကတၢ်တဂၤ ပုၤတဂၤညါအံၤန့ၣ်ပုၤဖးအလံာ် Purpose Driven Life and Purpose Driven Church ပုၤဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် Rev. Dr. Rick Warren ဖဲယထီၣ် Doctorate န့ၣ် ယဟံးန့ၢ် Technique of Church Planting အဝဲဟ့ၣ် special talk တဘျီဖဲ Rev. Peter Wagner အ subject ဘုဂ်ထွဲဒီး Church Growth န့ၣ်ဘုဂ်တၢ်ကွဲးအီၤဒီး အဝဲဟဲဟ့ၣ်ဝဲဒီး ပမ့ၢ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးန့ၣ် President Barack Hussein Obama အ Presidential in Operation န့ၣ် အဝဲဟဲဘါထုကဖၣ် ပုၤတဂၤညါအံၤယဖးအဂ့ၢ်. ပဝဲဒၣ်သရၣ်ဒိၣ်သမၤထီၣ်လာ ထံလီၢ် ကီၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ပဟံဒိၣ်အီၤအလံာ်ခံဘုဂ်န့ၣ် ပဖးကဲတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါသနာ်က့ၣ်ဒီး မ့ၢ်ဘုဂ်တဲဖျါန့ၣ် ပုၤတဂၤညါအံၤလာအဟံဒိၣ် world peace အပိန့ၣ်ဒီးအဝဲ, လာ အဝဲအပိန့ၣ်ဒီး လာထံကီၢ်လာအအိၣ်ဝဲအပူၤန့ၣ် Religious Movement တခါလာအမ့ၢ် Christian movement အိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်စံာ်တဲၤတဲၤလီၤ တၢ်လာ ကစၢ်ဒီခိၣ် Sermon on the Mount ဘုဂ်ဆၢဒီးအဝဲစံာ်တဲၤတဲၤလီၤန့ၣ် Sermon on the Mouth အဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်လာအဖျိဝဲဒၣ် Domenion Theology ဒီးပတဲလာ Social Gospel အဲဒီးဟံးန့ၢ်ဝဲဒၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်အလီၢ် လာအဘုဂ်ဃးဒီး Social Economic အတၢ်ခဲလၢာ်ခဲဆုအဲဒီး မၤန့ၢ်မၤနာၤဝဲဒၣ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤက့ၤဝဲဒၣ်ဆူ ကစၢ်ခရၢ်စုပူၤနီၢ်နီၢ်တခါန့ၣ် ပမ့ၢ်ကွၢ်က့ၤလာ ကစၢ်ခရၢ်အတၢ်မၤလီၤဖးဒိၣ်လာ (မးသဲ ၂၈:၁၈) တုၤ လာ ၂၀န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်မၤလီၤဝဲဒၣ်ပုၤလာကလဲၤဒုးကဲထီၣ် ပုၤလာ အပျါတမ့ၢ်ပကဘုဂ်မၤန့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဘုဂ်. တမ့ၢ်ပမူပဒါဘုဂ်. တၢ်မၤန့ၢ်က့ၤဟီၣ်ခိၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်ကဟဲက့ၤခံဘျီတဘျီမး ဒီးကမၤန့ၣ်လီၤ. ဃိန့ၣ်ဒီးပသုတကဲထီၣ် ပုၤစူးကွံာ်ညိကွံာ်ပတၢ်ဘုဂ်တၢ်ဘါဒီး ပတၢ်စုၢ်တၢ်နာ်တဂ့ၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လာအကါဒိၣ် ပကဘုဂ် အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျၢၤလာပတၢ်နာ်ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်အပူၤ, အန့ၣ်မးဒီးတၢ်မၤနာၤ လာကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရၢ်မၤလာပဂီၢ်န့ၣ် ပကမၤန့ၢ်အီၤလီၤ.

ယအဲဒ်ဒီးတဲက့ၤ Wiston Churchill ပုၤတဂၤညါအံၤန့ၣ်မ့ၢ် ယ Personal Hero. ဖဲ Mid of 1940 နံာ် အဝဲကဲထီၣ် Prime Minister လာကီၢ်အဲကလံး ဒီးဖဲ

နိုဗင်ဘာ ၂၀၁၃ ခုနှစ် (တစ်စတလ) အဝေးထိပ်အတိုင်း ဒီးမေးနာတိုလေး Europe တစ်ဆီတစ်ဆီကွဲဝဲဒ်(AKH) လာ ကိုအဲကလံး ဒီးဖဲနိုနို ပှာထံဖိကိဖိသုတ်တဖှ် ဘဉ်ကိဘဉ်ဂီပျံတဖှ်ဒီး အဝဲကတိ လီတဖှ်ဖဲအဝဲကဲထီဉ် Prime Minister “A First Speech” အပူနိုနိုတဲဝဲဒ်ဒ်အံ “I answer in one word “Victory” vitory at all course, vitory is fight of alter, vitory however long and hard the road may be for without vitory there is no survival. ပကဒုးလီ၊ ပဘဉ်မေးနာတို ပမုမေးနာတိုမး ဒီးပပူကလုအိဉ်ကအိဉ်ခိး. Wiston Churchill သးလီဝဲဒ်အတိုမေးနာလီနိုခိနိုခိ လာအမုအပူထံဖိကိဖိသုတ်တဖှ် က survival. ပှာတဂညါအံမုသးလီနိုခိ အတိုမေးနာထဲအံသယျာဒီး လာအမုတိုတစို တလီအံ၊ ပဝဲလာအမု ပှာခရံဖိသုတ်တဖှ်ညါအံန့ပဘဉ်အဲဒ်ဒီး တိုမေးနာလီ သုဉ်လီသးဝဲအံန့ အါနိုဒ်ဒီးအန့. နိုသးအတိုမေးနာန့ မှ်တိုအုဉ်က့ခိဉ်က့ ဒီးတိုမူအထူအယိဒီး တိုအံမု ပှာခရံဖိသုတ်တဖှ်အ Truth Destiny တိုလာပ ကဘဉ်တုဆူ အအိဉ်အမုအတို တိုလာပကဘဉ်တု Destination, True Destination န့မုပတိုမေးနာလီ အမုတိုအုဉ်က့ခိဉ်က့ဒီးတိုမူအထူအယိ တိုဝဲန့ခရံမေးနာလီပဂီ အိဉ်လာပမဲဉ်ညါ ပကလဲတိုဒီးခရံဒီးမေးနာအံ. ဒ်သိး ပကကဲထီဉ်ပှာမေးနာတိုအဂီန့ မှ်တိုလာအလီအိဉ်ဝဲဒ်, လာခံကတို ယအဲဒ်ဒီး တဲက့ တိုမုတိုတိုလာအဘဉ်ထွဲဒီး Introspect, Dr. David Livingstone အဝဲမု American Missionary Doctor တဂဆူ Africa အဝဲအတိုကတို လာယဘဉ် သုဉ်ဘဉ်သးဒီး ယမေးနာတိုဂီတိုဘါန့ မှ်ဝဲဒ် “Without Christ not Constant with Him anywhere” မုတမုကစါယုဉ်ရှူးခရံပတ်လာပပူဘဉ်ဒီး ပကကါထီဉ် ပခိဉ်ခါတခါန့ တိုဘဉ်တိုဘာတအိဉ်.

ဘဉ်ဆဉ်ဒီးကစါယုဉ်ရှူးခရံမုပတ်လာပပူန့ ပကလဲဖဲလဲဉ်ဂ့ဖဲလဲဉ်ဂ့န့ တိုဘဉ်တိုဘာအိဉ်လာပဂီ ဒီးပမှ်ပပှ် တဲပှ်ဒ်အံ “နတ်တိုယွ၊ ယွအိဉ်သ့, ယွဟ်တိုန့နမဲဉ်ဖဲလီ.” ယိန့ဒီး ယအဲဒ်ဒီးတဲဒ်အံလီ ပမိပပှ်ပဖဲလဲလာပျာသုဉ် တဖှ် အတိုမေးလီမေးဒီးတထီဉ်ဘးဘဉ်, လဲတိုက့တိုတဟ်ဘဉ်, ဘဉ်ဆဉ်ဒီး အ Theological Stand န့မုတိုမေးနာလဲဉ်. တိုန့ယွတုလီတီလီ. နလံစီဆုံ, နလံမိလံစီဆုံလီ. ဟ်စီဆုံအသး, တိုဆါအသး, လိုထီဉ်အသး, ဟ့ဉ်လီအသး, အဲဉ်လိဉ်ကွဲဉ်လိဉ်အသး, ဟ်ကဲလိဉ်အသး, မေးသကိးတို, လဲလာညါလိဉ်သကိး

လာကစါယွအဘိမုအတိုသးခုကစီဉ်အယိဒီး KBC လာအသုဉ်ထီဉ်အဝဲအံအပူန့ အိဉ်ကတုခဲကန့အံ ၂၀၁၃ ဒီး ခဲအံပ Celebrate ဘဉ်န့(၁၀၀)ယူဘလံ. တနံအံပဝဲဒ်လီ အမုခဝုရှုဉ်ဖိလံတဖှ် ပတိုမေးလီအတိုထီဉ်မး, လာအဘဉ် ထွဲဒီးနိုခိမုဂ့, လာအဘဉ်ထွဲဒီးထူဂ့ယွဂ့မုဂ့ ပလဲဟ်က့ဟ်, ပမုဘဉ်တဲလီ လီန့ Thailand, Singapore န့နလဲလာဂီ နပဲက့လာဟ်, ပထံဉ်ဘဉ်သုဉ်ညါ ဘဉ်တိုအါမး, ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပ Theological Stand ပတိုအိဉ်မုမုတဲဒ်ဒီးအဝဲသုဉ်န့ KBC ပှာကညီဘျာထံခဝုရှုဉ်ကလဲတိုဆူညါ ကမေးအသး ဒ်လဲန့ တိုသံကွဲအိဉ် ထီဉ်ဝဲ. မုမေးဒီးယွမေးတိုသ့ခဲလဲခိဖျိလာအအိဉ်ဒီး အစီဒိဉ်ကမိထီဘဉ်ဆဉ်ဒီး ယွ တမေးတိုတဂစီဘဉ်. မေးသကိးတိုဒီးပှာကညီလီ. အယိဒီးပဝဲဒ်ခဝုရှုဉ်ဖိလံ လာအမု ပှာတစါပမူဒါအိဉ်ဝဲလာ ပှာကညီဘျာထံခဝုရှုဉ် အတိုလဲဆူညါအဂီ န့လီ. မဲကစါယွကစီဉ်ဂ့က့ ခဝုရှုဉ်ဖိလံသုဉ်တဖှ်ကိးဂးဒီးတက့.

